

ຈະເຮັດຢ່າງໃດຖ້າໃຜຜູ້ໜຶ່ງຢູ່ບ່ອນເຮັດວຽກຕິດເຊື້ອ COVID-19

ຖ້າໃຜຜູ້ໜຶ່ງຢູ່ບ່ອນເຮັດວຽກຕິດເຊື້ອ COVID-19, ຫຼືອາດຈະໄດ້ສຳຜັດກັບເຊື້ອ, ທ່ານຕ້ອງປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນຕ່າງໆຂ້າງລຸ່ມນີ້ໃນທັນທີ. ຢ່າລໍຖ້າຈົນມີການຢັ້ງຢືນວ່າຜູ້ກ່ຽວມີ COVID-19.

ຂໍ້ມູນນີ້ຈະຊ່ວຍທ່ານໄດ້ໃນບ່ອນເຮັດວຽກ. ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ທ່ານຕ້ອງປະຕິບັດຕາມຄຳແນະນຳຂອງກະຊວງສາທາຣະນະສຸກປະຈຳລັດຫຼືເຂດປົກຄອງພິເສດຂອງທ່ານສະເໝີ ([state or territory public health department](#)).

ຖ້າຄົນຜູ້ໜຶ່ງມີອາການໜັກເຊັ່ນຫັນໃຈຍາກ, ໃຫ້ໃຫ ເລກ 000.

1. ໃຫ້ແຍກປ່ຽວຄົນນັ້ນອອກ

ໃຫ້ແຍກປ່ຽວຄົນນັ້ນອອກຈາກຜູ້ອື່ນ. ທ່ານຕ້ອງສະໜອງອຸປະກອນປ້ອງກັນທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ, ຫຼືຜູ້ໃດທີ່ຊ່ວຍເຂົາເຈົ້າ, ເຊັ່ນໜ້າກາກແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ ແລະ ນ້ຳຢາລ້າງມື.

2. ຂໍຄຳແນະນຳແລະປະເມີນເບິ່ງຄວາມສ່ຽງ

ໃຫ້ຂໍຄຳແນະນຳເລື່ອງສຸຂະພາບທີ່ເປັນທາງການ ຈາກ ສາຍຊ່ວຍເຫຼືອຂອງລັດຫຼືເຂດປົກຄອງພິເສດຂອງທ່ານ ([state or territory helpline](#)), ຫຼືສາຍຊ່ວຍເຫຼືອເລື່ອງໂຄໂຣນາໄວຣັສແຫ່ງຊາດ (1800 020 080).

ໃຫ້ໝັ້ນໃຈວ່າທ່ານໄດ້ມີລາຍລະອຽດເພື່ອຕິດຕໍ່ບຸກຄົນຜູ້ນັ້ນ. ໃຫ້ຈົດໄວ້ວ່າມີເຂດໃດແດ່ທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ໄປຢູ່ໃນບ່ອນເຮັດວຽກ, ເຂົາເຈົ້າໄດ້ໃກ້ຊິດກັບໃຜແດ່, ແລະດົນບານໃດ, ເພື່ອໃຫ້ທ່ານຮູ້ວ່າມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່ຜູ້ອື່ນຫຼາຍບານໃດແລະເຂດທີ່ຕ້ອງທຳຄວາມສະອາດແລະຂ້າເຊື້ອ.

ນອກນີ້ ທ່ານອາດຕ້ອງໄດ້ລາຍງານພະແນກຄວບຄຸມສຸຂະພາບແລະຄວາມປອດໄພໃນບ່ອນເຮັດວຽກປະຈຳລັດແລະເຂດປົກຄອງພິເສດຂອງທ່ານ ([state or territory work health and safety regulator](#)).

3. ພາຫະນະການເດີນທາງ

ໃຫ້ໝັ້ນໃຈວ່າຄົນຜູ້ນັ້ນມີພາຫະນະເດີນທາງກັບບ້ານ, ມີບ່ອນຢູ່ເພື່ອແຍກຕົນເອງ, ຫຼືມີບ່ອນປິ່ນປົວຖ້າເປັນໄປໄດ້. ເທົ່າທີ່ເປັນໄປໄດ້, ເຂົາເຈົ້າຄວນໃຊ້ພາຫະນະຂອງຕົນເອງເພື່ອໃຫ້ຫຼຸດຜ່ອນການສົ່ງເຊື້ອໃຫ້ຄົນອື່ນໃຫ້ນ້ອຍທີ່ສຸດ.

4. ການທຳຄວາມສະອາດແລະການຂ້າເຊື້ອ

ໃຫ້ປິດເຂດທີ່ຄົນຜູ້ນັ້ນໃຊ້ໄວ້ຈົນກວ່າເຂດນັ້ນໄດ້ຮັບການທຳຄວາມສະອາດແລະຂ້າເຊື້ອແລ້ວ. ໃຫ້ເປີດປະຕູແລະປ່ອງຢ້ຽມທາງນອກຖ້າເປັນໄປໄດ້ເພື່ອໃຫ້ມີລົມລ່ວງຫຼາຍຂຶ້ນ.

ໃຫ້ທຳຄວາມສະອາດແລະຂ້າເຊື້ອເຂດແລະເຄື່ອງອຸປະກອນທີ່ຄົນຜູ້ນັ້ນໄດ້ໃຊ້ ເຊັ່ນຫ້ອງການຕ່າງໆ, ຫ້ອງນໍ້າ, ຫ້ອງຄົວ ແລະ ເຂດທີ່ຄົນຢູ່ຮ່ວມກັນ.

ພະນັກງານອະນາໄມຕ້ອງນຸ່ງເຄື່ອງປ້ອງກັນທີ່ເໝາະສົມ, ຕົວຢ່າງ ໃສ່ຖົງມື, ແວ່ນຕາປ້ອງກັນ ແລະ ຜ້າກັນເປື້ອນແບບໃຊ້ແລ້ວຖິ້ມ.

5. ລະບຸແລະແຈ້ງບອກຜູ້ທີ່ໃກ້ຊິດ

ພະແນກສຸຂະພາບລຸມລືນຂອງລັດແລະເຂດປົກຄອງພິເສດຈະລະບຸຜູ້ທີ່ໃກ້ຊິດກັບຜູ້ທີ່ຖືກຢັ້ງຢືນວ່າ ເປັນກໍລະນີຕິດເຊື້ອ COVID-19 ແລະບອກເຂົາເຈົ້າວ່າຕ້ອງເຮັດຫຍັງແດ່.

ໃຫ້ຄົ້ນຫາວ່າມີໃຜແດ່ທີ່ໄດ້ຢູ່ໃກ້ຊິດກັບຄົນຜູ້ນັ້ນຢູ່ໃນບ່ອນເຮັດວຽກແລະພອກເຂົາຕິດຕໍ່ກັນດົນບານໃດ, ແລະ ຜູ້ທີ່ຢູ່ໃກ້ຊິດກັບຜູ້ຕິດເຊື້ອນັ້ນໄດ້ໄປຢູ່ໃສແດ່ໃນບ່ອນເຮັດວຽກ.

ການເຮັດດັ່ງນີ້ ຈະຊ່ວຍບອກທ່ານໃຫ້ຮູ້ເຖິງຄວາມສ່ຽງຕໍ່ຄົນອື່ນທີ່ອາດເກີດຂຶ້ນໄດ້, ແລະບອກວ່າເຂດໃດທີ່ຕ້ອງໄດ້ທຳຄວາມສະອາດແລະຂ້າເຊື້ອຕື່ມ.

6. ການທົບທວນລະບົບຄວບຄຸມກຳຈັດຄວາມສ່ຽງ

ໃຫ້ທົບທວນລະບົບຄວບຄຸມກຳຈັດຄວາມສ່ຽງຕໍ່ການຕິດເຊື້ອ COVID-19 ໂດຍປຶກສາກັບພະນັກງານແລະປະເມີນເບິ່ງວ່າຕ້ອງປ່ຽນແປງຫຍັງແດ່.

ຂັ້ນຕອນທີ່ຕ້ອງເຮັດເມື່ອຄົນທີ່ທ່ານກັງວົນໄດ້ມາບ່ອນເຮັດວຽກຂອງທ່ານເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້

ຄົນທີ່ໄດ້ມາຢ້ຽມຢາມບ່ອນເຮັດວຽກຂອງທ່ານເມື່ອມຸ່ງມານີ້, ເຊັ່ນພະນັກງານຫຼືລູກຄ້າ, ອາດຈະບອກທ່ານວ່າເຂົາເຈົ້າຕິດເຊື້ອ COVID-19. ໃຫ້ພິຈາລະນາເບິ່ງວ່າເຂົາເຈົ້າມາບ່ອນເຮັດວຽກນັ້ນດົນບານໃດແລ້ວແລະເຂົາເຈົ້າໄດ້ພົວພັນກັບຄົນອື່ນບໍ່.

ເຖິງແມ່ນວ່າບັດຈຸບັນນີ້ ເຂົາບໍ່ໄດ້ຢູ່ໃນບ່ອນເຮັດວຽກຂອງທ່ານແລ້ວກໍຕາມ, ທ່ານອາດຈະຕ້ອງໄດ້ປະຕິບັດຕາມຂັ້ນຕອນຂ້າງເທິງນີ້. ໃຫ້ໄປຂໍຄຳແນະນຳຈາກ ສາຍຊ່ວຍເຫຼືອຂອງລັດຫຼືເຂດປົກຄອງພິເສດຂອງທ່ານ ([state or territory helpline](#)).



ຂ້ອຍຕ້ອງປິດບ່ອນເຮັດວຽກຂອງຂ້ອຍບໍ່?

ບໍ່ມີຄວາມຈຳເປັນຕ້ອງປິດບ່ອນເຮັດວຽກໂດຍອັດຕະໂນມັດຫຼັງຈາກມີກໍລະນີສົງໄສຫຼືກໍລະນີຢັ້ງຢືນ COVID-19. ອາດຈະບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງປິດ ຖ້າວ່າຄົນຜູ້ນັ້ນໄດ້ມາຢ້ຽມຢາມແຕ່ບາງພາກສ່ວນຂອງບ່ອນເຮັດວຽກຫຼືຖ້າວ່າເຈົ້າໜ້າທີ່ສາທາຣະນະສຸກແນະນຳວ່າຄວາມສ່ຽງໃນການແພ່ເຊື້ອໃຫ້ຄົນອື່ນມີຕໍ່າ.

ບ່ອນເຮັດວຽກຂອງທ່ານຕ້ອງປິດລົງຫຼືບໍ່ນັ້ນຂຶ້ນກັບບັດໃຈຕ່າງໆເຊັ່ນ ຂະໜາດ, ຊະນິດຂອງວຽກ, ຈຳນວນຄົນແລະເຂດພື້ນທີ່ ທີ່ສົງໄສວ່າໄດ້ຖືກຕິດເຊື້ອ.

ພະນັກງານຈະກັບຄືນໄປເຮັດວຽກໄດ້ຍາມໃດຫຼັງຈາກທີ່ຫາຍດີຫຼືກັກກັນບໍລິເວນແລ້ວ?

ພະນັກງານທີ່ໄດ້ແຍກປ່ຽວໂຕເອງຫຼັງຈາກທີ່ຖືກກວດພົບວ່າຕິດເຊື້ອບວກ COVID-19 ຈະສາມາດກັບຄືນໄປເຮັດວຽກໄດ້ກໍຕໍ່ເມື່ອເຂົາເຈົ້າໄດ້ຫາຍດີຕັ້ງແຕ່ສ່ວນແລະໄດ້ຖືກເຊື້ອໃຫ້ໂດຍເຈົ້າໜ້າທີ່ສາທາຣະນະສຸກແລ້ວ.

ບັນດາພະນັກງານທີ່ບໍ່ໄດ້ມີອາການຫຍັງໃນລະຫວ່າງທີ່ຖືກກັກກັນບໍລິເວນ ສາມາດກັບຄືນໄປເຮັດວຽກໄດ້ຫຼັງຈາກທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ສຳເລັດລະຍະການກັກກັນເປັນເວລາ 14 ມື້. ເຂົາເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງໄດ້ຮັບການເຊື້ອຈາກທາງການແພດໃນການກັບໄປເຮັດວຽກ.

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ

ສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ຂໍໃຫ້ເຂົ້າໄປເບິ່ງທີ່ [Safe Work Australia website](https://www.swa.gov.au/coronavirus).